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J e g y z ı k ö n y v 
 
 

Készült:  Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselı-testületének 2008. 
december 22-én a Városháza dísztermében megtartott rendkívüli 
ülésérıl. 

 
Jelen vannak:   Dr. Adonyi Lajos alpolgármester, Apró Ferenc, Biró Tiborné,  

Dr. Csire Gézáné, Józsáné Dr. Kiss Irén, Kele Attila, Kollár László, 
Koller Dániel, Nagy Erzsébet, Oláh Attila (10 fı ) 

 
Bejelentéssel távol:  Basky András polgármester, Dr. Nagy Károly, Csorba József,   

  Dr. Cserényi Péterné, Marton Ferenc, Rubos János, Sápi Tibor,  
  Zsigó Viktor  képviselık ( 8fı ) 

 
Az ülés kezdete:       11.30 óra 
 
Tanácskozási joggal meghívottak:  
 
Muhariné Mayer Piroska  aljegyzı 
Tengölics Judit   irodavezetı 
Osbáth Barna    Ált.Isk.igazgató 
Csordás László   Fl. polgármestere 
Dodonka Csaba   gyakornok 
 
Jegyzıkönyv-vezetı:    
     Mezei Anett Krisztina 
 
 
Dr. Adonyi Lajos alpolgármester: Tisztelettel köszöntöm a megjelent képviselı-társaimat, 
különösen köszönöm, hogy ebben a karácsony elıtti idıpontban össze tudtunk ülni, 
elfogadták meghívásunkat.  
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület határozatképes, tíz fı van jelen, nyolc fı igazoltan 
van távol.  
Jegyzıkönyv hitelesítıknek javaslom Kollár László és Józsáné dr. Kiss Irén képviselıket. 
Kérem, aki a jegyzıkönyv hitelesítıkkel egyetért, kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 10 igen szavazattal Kollár László és Józsáné dr. Kiss 
Irén képviselıket jegyzıkönyv hitelesítınek megválasztotta.  
A rendkívüli ülésnek egy napirendi pontja van, aki elfogadja a napi rendi pontot, 
kézfeltartással jelezze.  
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 10 igen szavazattal az alábbi napirendi pontot 
fogadta el. 
 
Napirendi pont        Elıterjesztı 
 
1.) Pályázat benyújtása „Kompetencia alapú oktatás, egyenlı  Dr. Adonyi Lajos 
     hozzáférés –Innovatív intézményekben”      alpolgármester 
     (TÁMOP 3.1.4/08/2) pályázati felhívás keretében   
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A decemberi ülésen határozatot hoztunk a TÁMOP „Kompetencia alapú oktatás, egyenlı 
hozzáférés –Innovatív intézményekben” iskolai pályázattal kapcsolatban. Az ezzel 
kapcsolatban elfogadott testületi határozat viszont, ebben a formában a pályázathoz nem 
megfelelı. Felmerültek továbbá olyan költségvetési és a pályázattal kapcsolatos érdemi 
kérdések, amelyre további elıkészületek szükségesek. Ezért született most egy olyan 
elıterjesztés, hogy az elızı határozatot visszavonnánk és a soros testületi ülésre egy olyan 
részletesen elıkészített elıterjesztést tudnánk adni a Képviselı-testület elé, amely megfelelne 
a megváltoztatott pályázati kiírásnak. A költségvetésnél egy olyan kérdés is felmerült, amit 
tisztázni kell, hogy az intézményi társuláshoz hozzátartozik Felsılajos Önkormányzata is, 
ezért erre költséget köteles elkülöníteni. Errıl jelenleg nincs részletes szabályozás. 
Lajosmizse Város Önkormányzata, mint gesztor fel van jogosítva arra, hogy Felsılajos 
nevében is eljárjon, de én úgy gondolom, hogy az itt felmerült összegek nagyságára való 
tekintettel, itt több mint két millió forintról van szó, indokolt felülvizsgálni a megállapodást, 
hogy ne róhassunk ki olyan pénzügyi kötelezettséget, amelyeket esetleg már nem tudnak 
vállalni. Ahhoz, hogy megalapozottan, mindenki lelkiismeretének megfelelıen az új 
információkkal ellátva tudjon dönteni, javaslom a határozat visszavonását és felkérem az 
önkormányzatot, hogy a soros testületi ülésre készítse el az elıterjesztést az említett 
kiegészítésekkel. Szeretném hangsúlyozni, hogy arról szó sincs, hogy nem kívánjuk támogatni 
a pályázatot, ellenkezıleg, csak olyan döntéshelyzetbe szeretnénk hozni a Képviselı-
testületet, hogy nagyobb létszámmal, alaposabb információkkal ellátva tudjon döntést hozni.  
 
Józsáné dr. Kiss Irén képviselı: Testületi ülés keretében is szeretnék választ kapni arra, 
hogy januárban nem lesz költségvetés és az ÁHT kimondja, hogy költségvetés nélkül az elızı 
évben vállaltak alapján, csak mőködés szintjén lehet kötelezettséget vállalni. Remélhetıleg az 
ajánlattevı malırje miatt nem lesz gond, hogy csak januárba adjuk be a pályázatot, amikor 
nincs költségvetés. Az lenne a kérdésem, hogy lesz-e egy olyan áthidaló megoldás, létezik-e 
olyan rendelet, amivel ezt a problémát át tudjuk lépni? 
 
Tengölics Judit irodavezetı: Nem ígérhetem, hogy átmeneti rendelettel, de meg fogjuk 
nézni annak a jogi lehetıségét, hogy átmeneti rendelettel, vagy a nélkül, miként tudjuk 
megoldani, hogy januárban kötelezettséget tudjunk vállalni. 
 
Apró Ferenc képviselı: Én csak azt szeretném mondani, hogy csak az anyagokból vagyok 
tájékozott, itt az utolsó pillanatban már senkitıl nem tudtam részletesebb tájékoztatást kérni. 
Ami szembetőnı, hogy a decemberi ülésen 450.000 forintról döntöttünk, most két millió 
forintról van szó. Én ezt így nem tudom támogatni, szerintem is nagyobb létszámmal, utána 
járva a kérdéseknek kell döntenünk. Nem tudom, hogy például aláírt szerzıdésünk van-e már 
ezzel a céggel, mert akkor már ilyen irányban kötelezettségeink vannak. 
 
dr. Adonyi Lajos alpolgármester: A mostani elıterjesztésnél az a lényeg, hogy nem kell 
pénzösszegrıl dönteni, ezért kell visszavonni az elızı határozatunkat teljes egészében, és 
ahogy mondtad, te is akkor tudsz dönteni, ha részletesen ismered az ajánlatokat, a pályázatot. 
Aláírt szerzıdés még nincsen ezzel a céggel. Ha jól tudom, akkor ez a pályázatíró cég még 
nem jelezte felénk, hogy ı nem vállalhatja a pályázat elkészítését. Tehát hangsúlyoznám, 
hogy most egy fillérrıl sem kell döntenünk, ez majd a januári testületi-ülésnek lesz a feladata.  
 
Nagy Erzsébet képviselı: Tisztelettel köszöntök mindenkit. Köszönöm, hogy itt vannak 
ebben a karácsony elıtti idıpontban. Az oktatásnak szüksége van a változtatásra, mind 
eszközökben, szemléletben, felkészítésben, továbbképzésben. Ehhez anyagi források 
elengedhetetlenek, mert a szükséges eszközök és képzések nélkül, hiába próbálunk változtatni 
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rajta.  Az önerı, de még az önkormányzati támogatás sem elégséges, ez lenne az a pályázat, 
ami segíteni tudna a kompetencia alapú oktatás teljes körő kivitelezésében.  
A múlt alkalommal három cég árajánlata közül dönthettünk, azt a pályázatíró céget 
választottuk, akinek a legkedvezıbb volt az ajánlata, így a határozatba a Mentor Iroda Kft. 
került. A Mentor Iroda Kft. teljesen korrekt ajánlatot tett. Majd az elıkészítı szakaszban, 
amikor mi már a szakmai utána járásokat megkezdtük, a pályázati kiírást kétszer 
módosították, itt van nálam a teljes anyag, meg lehet nézni. Elsıként módosították benne azt, 
hogy csak a Komplex szakértı igénybe vétele és az ı ellenjegyzése mellett lehet a pályázatot 
benyújtani, illetve a módosítások a beadási határidıvel is kapcsolatosak, folyamatos elbírálás 
alatt fogadják a pályázatokat. Tehát továbbra is meghatározó a február 16. benyújtási határidı, 
de folyamatos elbírálás alatt, ami ugye azt jelenti, hogy ameddig a pénzügyi keret tart, addig 
lehet elvállalni a nyertes pályázatok kivitelezését. Ezért a polgármester úrral, alpolgármester 
úrral a MOB elnökével megegyeztünk abban, hogy  megpróbálunk versenyt futni az idıvel, 
szabadság alatt dolgoztunk a pedagógusokkal, hogy minél elıbb be tudjuk adni.  A Mentor 
Iroda Kft. is rájött arra, hogy az elızetes ajánlatukat nem tudják tartani. Mivel 2008. 
december 3-án kedvezıen változtattak a pályázati feltételeken, ezért az alábbi módosításokat 
kívánják tenni: Csak a pályázati dokumentációt készítenék el, illetve a nyertes sikerdíjat 
levették 2%-ra. Mivel a pályázat egyértelmően leírja a szakmai segítség igénylését, ezért az 
árajánlatukból ezt törölték, hiszen a szakértı feladata lesz a helyzetelemzés elkészítése. 
Hogy miért csak az Edukációt lehet választani, ez egy nagyon jó kérdés. A pályázat 
mellékletében található egy szolgáltatói kosár, melyben szerepel az ı általuk közzétett, 
akkreditált szakértık névsora, akik részt vehetnek a szakértıi munka elvégzésében. 
Körülbelül 100 szakértı szerepel a listán, de még ezen belül meg van határozva területileg 
stb. hogy nekünk pontosan kit lehet, kell választani.  
Én úgy látom, amíg valóban ilyen nagy káosz van, hogy a pályázati kiírás után még mindig 
ilyen lényeges pontokban változtatnak, akkor addig a pedagógusok is vegyék ki a jól 
megérdemelt szabadságukat az elsı féléves munka után. Pihenjék ki magukat és januárban 
készítsük el megfelelıen a szükséges anyagokat, amikorra remélhetıleg már a Képviselı-
testület is körültekintıen tud dönteni, tudják folytatni a munkát, hogy felkéri a pályázati 
dokumentáció elkészíttetését, felkéri a szakértıt, akkor már a pedagógusok tudni fogják, hogy 
mit és hogyan csináljanak. Hogy kiktıl kérünk be árajánlatokat szeretném kérni, hogy 
határozzuk meg, úgy gondolom ez tılünk pályázóktól függ, a pályázati kiírás nem ír efelıl. 
Valamint szeretném kérni, hogy itt döntsünk abban, hogy Önkormányzati szinten ki lesz az a 
munkatárs, aki ennek az ügynek a szakmai összefogója, és onnantól kezdve ezt a szakmai 
munkát irányítja, mert én úgy látom, hogy ebben a káoszban, nagyon jó lenne, ha erre valaki 
szakmai felelıséget vállalna, mert akkor nem lesz az ami ma reggel. Az egyik telefon szerint 
nem lesz testületi ülés, a másik szerint lesz, miközben a Budapesti szakértıt, aki kompetens az 
ügyben lemondtam, Osbáth Barna iskolaigazgató úrnak és Kocsis Györgynének az óvoda 
vezetıjének az itt létét lemondtam. Tehát úgy gondolom, ha úgy döntünk, hogy ne 
kapkodjunk legyünk körültekintıek, akkor kérem, hogy mindenképpen jelöljünk ki egy erre 
kompetens személyt, aki összefogja itt a dolgokat, erre szükség van, hogy az 
önkormányzatnak a hitelessége ne forogjon kockán.  
 
dr. Adonyi Lajos alpolgármester: Nem arról van szó, hogy leállítjuk ezt a folyamatot, csak 
visszavonjuk az elızı határozatot. Támogatni kell az oktatást, de valóban ez egy felelıs 
terület, körültekintınek kell lennünk, felelısséget kell vállalnunk.  
 
Józsáné dr. Kiss Irén képviselı: Én valószínőnek tartom, visszatérve a szakértı konkrét 
meghatározásához, tehát az Edukációhoz, hogy a pályázati kiírók közbeszerzési eljárás 
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keretein belül megversenyeztették ezt a pozíciót és ez a cég nyert. Úgy gondolom másként 
nem is cselekedhetett volna a kiíró erıs pályázatok esetén. 
 
Muhariné Mayer Piroska aljegyzı: Tisztelt alpolgármester úr, tisztelt Képviselı-testület 
szeretném jelezni, és Erzsikének pár gondolatban elmondani, hogy nem gondolnám, hogy 
szükség lenne, illetve a Képviselı-testületnek nincs is felhatalmazása arra, hogy a 
Polgármesteri Hivatal bármely alkalmazottját kijelölje ennek a feladatnak az összefogására. A 
Képviselı-testületnek joga van felkérni magát a Képviselı-testületet, a polgármestert, 
alpolgármestert és a jegyzıt. Én nem gondolnám, -ettıl elvonatkoztatva-, hogy egy kijelölésre 
kellene, hogy sor kerüljön, hiszen van egy Intézményirányító –és Település fejlesztési 
irodánk, ahová tartozik a pályázatokkal kapcsolatos ügyintézés is. Ezt Dodonka Csaba 
kollegám intézi. Természetesen abban a pillanatban, hogy hozzánk az anyag határidıben 
beérkezik és nem az utolsó utáni pillanatban, akkor a Hivatal is egy felelısebb elıterjesztést 
tud letenni az asztalra. Ezzel az elıterjesztéssel kapcsolatban azt is tudnunk kell, hogy az 
elızı testületi ülésre december 4-én érkezett be hozzánk, 3-án tudtuk meg hogy lesz egy ilyen 
anyag. A Képviselı-testületi ülést, tehát december 10-ét megelızıen, nem 1-én, 2-án, 3-án 
kell a Hivatalnak a tudomására hozni, hogy milyen anyagok lesznek, milyen elıkészületi 
munkát kellene elvégezni, hiszen 5-én van anyagküldés. Mert így teljesen természetes, hogy 
egy tíz-tizenkét napirendes ülésnél, nem jut megfelelı idı egy-egy anyag elkészítésére.  
Természetesen mi is elkezdjük átnézni a pályázati kiírást, hiszen ez a határozat pont arról 
szól, hogy mindeközben a munka nem áll le, pontosan meg kell ismernünk a kollegákkal a 
pályázati kiírásnak azon részeit, ami a Hivatali részre tartozik. Ezt az egészet, ti az iskola, 
mint a pályázat elkészítıje, ti látjátok át teljes egészében a pályázatot, de amilyen szinten kell 
mi is át fogjuk nézni és próbáljuk egymás munkáját segíteni, mint ahogyan azt eddig is tettük. 
Az elmúlt három napban is én úgy gondolom próbáltuk ezt tenni, mely pontokat kell 
kiegészíteni, mit kell kiküszöbölni, hol ne legyenek párhuzamos pénzkifizetések, mit hogyan 
módosítsunk. Köszönöm szépen. 
 
dr. Adonyi Lajos alpolgármester: Én is úgy gondolom, ahogyan az aljegyzı asszony 
elmondta, hogy meg van ennek a felelıse a Hivatalon belül, ha te úgy érzed akár mint 
képviselı, akár mint pályázati referens, hogy a Hivatalban nem történt meg a kellı elıkészítı 
munkája ennek a feladatnak, akkor jogodban áll lépéseket tenni ezzel kapcsolatban. Én is úgy 
gondolom, hogy fontos tudnunk, mi az ami, a Hivatal dolga, azt a jegyzı és az aljegyzı 
asszony majd irányítja, és bízom benne, hogy a következı testületi ülésre egy olyan teljes 
körő képet fogunk látni, hogy nyugodt szívvel tudunk majd döntést hozni.   
Apró Ferencet szeretném kérdezni, hogy van-e módosító javaslata? 
 
Apró Ferenc képviselı: Módosító javaslatom nincsen. Én csak azt nem értem, ha már 
december 3-án kiderült, hogy a pályázati kiírásban van módosítás, akkor errıl december 10-ig 
kiegészítı anyagot miért ne lehetett volna elıkészíteni. 
 
dr. Adonyi Lajos alpolgármester: Természetesen az elıterjesztést a polgármester fogja 
SZMSZ szerint a soros testületi ülésre elkészíteni.  
Kérdezem a Képviselı-testületet tagjait, hogy van-e más kérdés, javaslat? Amennyiben nincs, 
aki egyetért a határozat-tervezettel, kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 9 igen szavazattal, és 1 tartózkodással az alábbi 
határozatot hozta: 
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194/2008. (XII.22.) ÖH 
187/2008.(XII.10.) Pályázat benyújtása „Kompetencia alapú oktatás, 
egyenlı hozzáférés – Innovatív intézményekben”  
(TÁMOP-3.1.4/08/2) pályázati támogatására tárgykörő határozat  
visszavonása 

Határozat 
 

1) Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy a Pályázat 
benyújtása „Kompetencia alapú oktatás, egyenlı hozzáférés – Innovatív intézményekben” 
(TÁMOP-3.1.4/08/2) pályázati támogatására tárgykörő 187/2008. (XII. 10.)számú határozatát 
visszavonja.  
 
2) Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete egyúttal  felkéri a polgármestert, 
hogy az Educatio Kht. honlapján közzétett országos listán szerepelı szakértık közül legalább 
három személytıl kérjen be ajánlatot a „Társadalmi Megújulás Operatív Program 
Kompetencia alapú oktatás, egyenlı hozzáférés - Innovatív intézményekben” (TÁMOP-
3.1.4/08/2) pályázatának komplex szaktanácsadói támogatása 5 feladat ellátási helyre az 
alábbiak alapján: 

• Helyszíni, intézményi munka. 
• Tanácsadói komplex helyzetelemzés elkészítése. 
• A szakmai feladatterv tartalmának felülvizsgálata, véleményezése, 

ellenjegyzése. 
 
 3.) Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete felkéri a polgármestert, hogy az 
árajánlatok beérkezését követıen „ Kompetencia alapú oktatás, egyenlı hozzáférés – Innovatív 
intézményekben” (TÁMOP-3.1.4/08/2) tárgykörő pályázat benyújtását terjessze a 2009 
januári soros  Képviselı-testület elé. 
 
Felelıs: Képviselı-testület, polgármester 

  Határidı: 2008. december 22. 
 
Több napirend nem volt, Dr. Adonyi Lajos alpolgármester a rendkívüli Képviselı-testületi 
ülést 12.00 órakor bezárta. 
 

 
                                                               kmf. 

 
 

   Basky András           Kutasiné Nagy Katalin  
polgármester távollétében               jegyzı távollétében 
 
 
Dr. Adonyi Lajos sk.                 Muhariné Mayer Piroska sk. 
   alpolgármester                      aljegyzı  
 
          

Jegyzıkönyv hitelesítık: 
 
 
 

Kollár  László sk.         Józsáné dr. Kiss Irén sk. 
    képviselı                 képviselı 


